
 
 

Živé setkávání lidí, dětí i dospělých, považujeme za velmi důležité právě v této 
době, kdy epidemická situace vede k izolaci, komunikace skrz počítače začíná 
převažovat nad komunikací osobní a v různých ohledech narůstá 
individualismus. Věříme v sílu toho, když lidé dělají dobré věci společně. 
Vítáme každého, kdo by se chtěl k takovému dílu aktivně přidat (vedení nebo 
pomoc při aktivitách, brigády) nebo ho podpořit (prostě svou přítomností, 
modlitbami či finančně - je možné podpořit jak farní sbor, kostel, tak YMCA 
Pelhřimov, z. s.). Děkujeme všem, kdo se na dění kolem moravečského kostela 
podílíte! 

     Daniel Matějka, farář (a předseda YMCA Pelhřimov) 
 

 
 

Setkání a bohoslužby o vánočních svátcích 
 

24.12. Štědrý večer 22:00 Večerní bohoslužba s vánočním 
zpěvem i kázáním. Od 21:45 troubení 
koled. 

25.12. Hod Boží vánoční 9:30 Bohoslužby s vysluhováním Večeře 
Páně 

26.12.  9:30 Bohoslužby, slouží f. Petr Turecký. 
   

 

Další bohoslužby se konají pravidelně každou neděli od 9:30. 
Všichni jste zváni! 

 

Kontakt: Daniel Matějka, farář. Moraveč 35, 39301, Pelhřimov. Tel: 
777258831. Číslo bankovního účtu: 2001768838 / 2010 

 

web: http://moravec.evangnet.cz/ email: moravec@evangnet.cz 
najdete nás i na Facebooku: https://www.facebook.com/kostelmoravec 

přenos bohoslužeb: https://www.youtube.com/user/danielmatejka/videos 
 

Více o aktivitách YMCA Pelhřimov, z. s.: http://www.pelhrimov.ymca.cz/ 
https://www.facebook.com/ymcapelhrimov   

 
 
 
 

Vánoční list 2021 
sboru ČCE v Moravči 

 

Izajáš 11, 1-5 „ I vzejde proutek z pařezu Jišajova a výhonek z jeho kořenů vydá 
ovoce. Na něm spočine duch Hospodinův: duch moudrosti a rozumnosti, duch 
rady a bohatýrské síly, duch poznání a bázně Hospodinovy. Bázní 
Hospodinovou bude prodchnut. Nebude soudit podle toho, co vidí oči, nebude 
rozhodovat podle toho, co slyší uši, nýbrž bude soudit nuzné spravedlivě, o 
pokorných v zemi bude rozhodovat podle práva. Žezlem svých úst bude bít 
zemi, dechem svých rtů usmrtí svévolníka. Jeho bedra budou opásána 
spravedlností a jeho 
boky přepásá 
věrnost.“ 
 
Občas musíte pokácet 
strom. Třeba proto, 
že má prohnilý kmen 
a stejně by brzy spadl. 
Nebo má kůrovce a 
musí pryč. Nebo je to 
jabloň, která nemá 
pořádná jablka, a je potřeba, aby uvolnila místo. Anebo prostě někdo přišel a 
strom pokácel jen tak, že se mu chtělo.  
V poslední době jsme zažili hodně kácení. Vzpomínám, jak jsme se na jaře 
loňského roku vydali na procházku na Valkounov. Bylo to na počátku té první 
kovidové karantény. Tehdy jsme ještě netušili, co je před námi, nálada byla 
vcelku dobrá, nebylo nám zle. Ale když jsem ten den vystoupal nad hráz 
rybníka a uviděl tam tu ohromnou vykácenou plochu, tehdy to na mě sedlo: 
Jaký krásný les tam býval, a už není. Představil jsem si, jak dlouho to asi 
potrvá, než tam něco solidního vyroste, jestli tam vůbec něco znova vyroste. 
To bylo na jaře, ještě než začalo pršet. Nakonec nám v tomhle poslední dva 
roky vrátily špetku naděje. 
Zažili jsme pak hodně kácení i v jiném smyslu. Padaly firmy, restaurace, 
hospody. Po některých z nich zůstaly prázdné prostory. Ne že bych zrovna já 
trávil tolik času po hospodách. Ale ony byly pro spoustu lidí místem setkání, 



uvolnění, takové obyčejné radosti. Nakonec i pro nás jako rodinu to bylo 
vlastně něco slavnostního a zvláštního, zajít společně do restaurace. A právě o 
tohle jsme tehdy do určité míry přišli – o různé chvíle, malé slavnosti, které tu 
a tam projasňovaly naši každodennost. 
Připočítejme, o kolik radostných setkání jsme přišli i v kostele, křtiny asi dvoje 
jsme odložili, svatby jsme naštěstí nějaké stihli. Koncertů kolik se zrušilo! Přišli 
jsme i o spoustu právě těch obyčejných mezilidských okamžiků.  
Člověk měl pocit, jestli z některých vztahů a přátelství nezbyl spíš pařez. Po 
některých lidech v našich životech zbylo prázdné místo, protože jsme o ně 
prostě přišli. 
Z čeho všeho vlastně máme pocit, že v dnešní době zbyl jen pařez? 
… 
„I vzejde proutek z pařezu…“ píše prorok Izajáš. Tradičně tyhle verše čteme o 
Vánocích nebo v adventu. V současné době, kdy víme, jak moc se kde kácelo 
ať fyzicky nebo obrazně, má ten verš jaksi jinou sílu: 
Bůh povolává k životu to, co padlo, znova nechává růst tam, kde nezůstalo stát 
nic. Izajáš sice mluví o jednom konkrétním pařezu, o konkrétním výhonku, ale 
Bůh tohle dělá často, na jednu stranu nečekaně, zároveň je to jeho typický 
způsob práce, dalo by se říci: z ničeho tvoří něco, ze smrti volá do života, 
v beznaději rozsvěcuje světlo, z pařezu vytahuje živé proutky, aby znovu rostly. 
Bůh povolává zachránce tam, kde si lidé myslí, že už jim nikdo nepomůže.  
 
Přeji vám, aby letošní vánoční svátky pro vás přinesly nové výhonky naděje i 
radosti. 

 Daniel Matějka, farář 
_______________________________________________________________ 

 
Letošní rok kolem kostela v Moravči přinesl kácení i obnovování, ale také 
začátek zcela nových věcí. Trvající karanténa z kraje roku omezila naše 
scházení, pokračovalo však vysílání bohoslužeb internetem i radiovými vlnami.  
Hvězda na kostele se po desítkách let působení vysočinského podnebí ohnula 
tak, že musela být z bezpečnostních důvodů odstraněna. (Jak je dobré mít 
v obci odborníky na výškové práce! Díky!) Obnovení hvězdy nějaký čas potrvá. 
Na začátku léta mnohé aktivity začaly znovu: setkávání maminek s dětmi, 
sportovní i volnočasové aktivity YMCA, konala se Noc kostelů a Zlatá horečka 
na Valkounově. Trochu ve spěchu se chystaly letní akce: festival Greenway, ale 
také tábory na Valkounově a na Vlčici, soustředění tensingu a hudební festival 

na konci léta. Novinkou byl červencový pětidenní letní kemp YMCA 
s doučováním školních předmětů. Setkávání se víceméně vrátilo do starých 
kolejí, pouze snad s tím rozdílem, že jsme si více uvědomovali, jak je 
nesamozřejmé a vzácné. 
Je už zvykem, že mezi aktivity kolem kostela v Moravči počítáme i aktivity 
YMCA, protože jsou do značné míry organizovány lidmi, které právě 
moravečský kostel propojuje. 
YMCA je celosvětová křesťanská mládežnická organizace s dlouhou tradicí. 
Není to církev. Je to prostor, kde se setkávají lidé z různých církví a také lidé 
nevěřící. Z toho důvodu mnohé aktivity kolem kostela v Moravči byly už dříve 
součástí YMCA. Tyto aktivity narostly v poslední době tak, že došlo v roce 2020 
k založení samostatné YMCA Pelhřimov, z. s.. Zřídila se klubovna v Růžové ulici 
v Pelhřimově, ale brzy se začalo uvažovat i o klubovně v Nové Cerekvi.  
V průběhu prvního pololetí letošního roku pak v přízemí rohového domu 
cerekvického náměstí č. p. 4 proběhla série brigád, díky kterým bylo možné 
v září uvést klubovnu do provozu. Začaly se tam setkávat děti k turistickému a 
flétnovému kroužku, ale také k vyprávění biblických příběhů a zpívání. 
V tělocvičně ZŠ Nová Cerekev se sportování YMCA rozrostlo o fotbalové 
tréningy pro děti ve věku 1. stupně ZŠ. Aktivity zasahují okruh asi 30 dětí. 
Podobný rozsah aktivit se odehrává i v klubovně pelhřimovské. 
Je za tím vším mnoho dobrovolnické práce, která není vždy jednoduchá, ale 
jeví se jako smysluplná a je uskutečněním křesťanské víry, že můžeme pro 
druhé něco dobrého udělat.  
I přímo kolem kostela v Moravči se však děly věci. Na konci prázdnin se 
v rámci nedělní bohoslužby konal křest dvou dospělých ponořením 
v moravečském koupališti, dále proběhly dva křty malých dětí, podzimní 
bazárek plodin pro dobročinné účely, vzpomínka na zemřelé s následným 
povídáním Ireny Závadové, primářky mobilního hospice Cesta domů, a pak 
drobný adventní benefiční koncert. Aktivity v současné době komplikují 
individuální karantény, stále je však možné se scházet.  
Ze stavebních věcí byla opravena fasáda z bočních a zadní strany kostela 
(děkujeme firmě P. Jača za realizaci i ministerstvu kultury za podporu) a 
započalo plánování přestavby horní garáže u kostela na pergolu. Vnímáme 
jako důležité, že kostel, fara i přilehlé prostory jsou příjemným místem 
setkání. Chceme je v tomto ohledu ještě více přizpůsobovat. Pergola bude 
sloužit pro pravidelné kávy po bohoslužbách, společné obědy, vystoupení 
hudební či divadelní, letní promítání filmů apod. … 


